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Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Adama Niedzielskiego 

Panie Ministrze! 

Stoimy przed czwartą falą epidemii. Jak silne będzie to uderzenie, dowiemy się pewnie wkrótce. Również 

Pan Minister codziennie ogłasza, że nieuchronnie zbliżamy się do tej fali, a więc jest Pan w pełni świadomy 

tego, że tak rzeczywiście będzie. To, w jaki sposób jesteśmy przygotowani, a przede wszystkim jak jest przy-

gotowana ochrona zdrowia, zależy od strategii, jaką przygotowują Ministerstwo Zdrowia i rząd na tę falę 

jesienną. 

Nie chcę odnosić się do tego, w jaki sposób wygląda zabezpieczenie, chcę mówić o jednym ważnym ele-

mencie tej strategii, a mianowicie o realizacji programu szczepień. Od samego początku jasno 

i zdecydowanie podkreślałam, że program szczepień nie może być realizowany tylko i wyłącznie przez poli-

tyków, a zarządzany centralnie. Niestety tak się stało i efekty tego są dzisiaj widoczne. Widzimy, że zaintere-

sowanie szczepieniami absolutnie spadło. Zaszczepiły się te osoby, które wierzą w naukę, wierzą w siłę profi-

laktyki, i zrobiły to z przekonaniem, ale absolutnie zaniedbano edukację i skierowanie się do osób, które 

można przekonać, z którymi należy rozmawiać, które mają prawo mieć wątpliwości. Medycy i osoby, które 

są skierowane do tego programu szczepień, powinni te wątpliwości rozwiewać. Niestety tak się nie stało. To, 

że w dużych miastach pojawiły się billboardy czy że były jakieś spoty telewizyjne, to jest stanowczo za mało. 

To trafiło do świadomego odbiorcy, najczęściej w dużych miastach, a miasteczka, wsie zostały zostawione 

same sobie. Nikt tam nie organizuje punktów mobilnych, nikt nie organizuje spotkań z mieszkańcami, aby 

ich uspokoić, aby wytłumaczyć, na czym polegają szczepienia, jakie ewentualnie odczyny poszczepienne 

mogą wystąpić i dlaczego tak ważna jest profilaktyka. To przekłada się na poziom wyszczepienia. Teraz mó-

wimy o zaostrzeniu, o kolejnych restrykcjach. Tylko dlaczego mamy karać osoby już zaszczepione? Trwa 

dyskusja, co zrobić, a Pan Minister na razie nie podejmuje decyzji. Panie Ministrze, najwyższa pora, żeby 

zacząć podejmować świadome i bardzo odważne decyzje. Obyśmy znowu, po raz kolejny nie przespali od-

powiedniego czasu. 

Zapoznałam się z rekomendacjami Rady Medycznej, która jest przy premierze i która doradza w kwestii 

pandemii. Ci eksperci, ci naukowcy stanowczo postulują zaostrzenie pewnych decyzji, m. in. dotyczących 

szczepień personelu medycznego czy też nauczycieli. Niestety widzę, że Ministerstwo Zdrowia dzień po dniu 

odwleka te decyzje, brakuje stanowczej, ostrej decyzji.  

Brakuje mi także, Panie Ministrze, możliwości stworzenia punktów szczepień wszędzie tam, gdzie to jest 

możliwe, a nawet konieczne. Brakuje mi takich punktów np. przy kościołach. Włączmy także szeroką rzeszę 

księży, która na pewno będzie mogła odegrać tutaj tę edukacyjną rolę i trafić do tej rzeszy odbiorców, która 

wątpi i którą należałoby przekonać. 

Tak więc, Panie Ministrze, reasumując, stwierdzę tak. Proszę nie czekać na to, aż czwarta fala nas zaleje, 

aż będzie problem w systemie ochrony zdrowia, kiedy znowu będziemy walczyć o życie i zdrowie ludzi. 

Róbmy to teraz, kiedy jeszcze jest szansa. 

I apeluję do wszystkich o to, aby się zaszczepili. 

Beata Małecka-Libera 
 


